

向外國友人介紹國家公園紀錄片

示範會話

這個週末我想看點不一樣的電影，你能推薦我一些好看的影片嗎？

我推薦你看一部在雪霸國家公園所拍攝、發人深省的紀錄片，片名是〈巡山日誌〉。

這部片的主要內容在說什麼呢？

這部影片以寫實的手法，花了將近一年的時間記錄一位巡山員的工作，像是巡視山林、救災、救難及違規事件的勸導和通報等等。導演希望能透過這部紀錄片，喚起社會大眾對於生態保育的重視，並瞭解這群無名英雄是如何一直默默地在守護我們的重要山林。

這麼有意義的紀錄片是由誰拍攝的呢？

是由朝陽科技大學傳播藝術系的已畢業校友盧凱文所拍的。這部片已獲得許多獎項的肯定，也感動了很多人。不如這樣，下次我們一起去挑戰雪山，你可以親眼見識雪山之美，順便向勞苦功高的巡山員致敬！

太棒了！就這麼說定囉！

I feel like going to a different movie for a change this weekend. Could you recommend some good ones?

I'd recommend an inspiring documentary filmed in Shei-Pa National Park. It is entitled "The Park Ranger's Journey"

Oh, so what is this documentary mainly about?

The director spent nearly a year to record, in a realistic manner, the work of a park ranger, whose work includes park ranging, providing disaster relief and rescue work, and reporting or remonstrating against irregularities. Through this film the director hopes to arouse the public's awareness to ecological conservation and let more people know how these unsung heroes have been guarding our mountains and forests in obscurity.

Who shot this meaningful documentary?

It was filmed by Lu, Kaiwen, a graduate of the Department of Communication Arts at Chaoyang University of Technology. This film has received many awards and touched many people as well. Why don't we go climb Shui Mountain together next time? You can see for yourself the beauty of it and pay tribute to the hard-working park rangers there!

Cool! That's a deal!

相關字詞

inspiring

park ranging

disaster relief

發人深省的

巡視山林

救災

rescue work

unsung heroes

to pay tribute to [someone]

救難

無名英雄

向……致敬